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Sú to dievčatá, ktoré
potrebujú veľa nehy

Sofia Miguens učí na škole Buen
Consejo, ktorá sa nachádza na
chudobnom predmestí Buenos
Aires. Kardinál Bergoglio
prejavoval osobitnú lásku voči
tejto škole a niekoľkokrát ju
navštívil.

23.02.2015

,,Učenie pre mňa znamená sústavné
povolanie k tomu, aby som neustále
rástla, prekonávala samu sebu, a tak
mohla odovzdávať entuziazmus
svojim žiakom," hovorí Sofia. Má 28



rokov a v škole Buen Consejo pôsobí
ako učiteľka základnej školy od roku
2007.

Buen Consejo je v buenosaireskej
štvrti Barracas a bola založená v
roku 1918. Do školy chodia žiaci zo
spádovej oblasti, ktorá je ekonomicky
silne zanedbaná. Vzdelávaním a
formáciou, ktorú ponúka, sa škola
snaží pomôcť dievčatám, aby sa
mohli dostať na vyšší stupeň
vzdelávania a nájsť si hodnotné
zamestnanie. Súčasne sa škola
usiluje o kultúrne a duchovné
pozdvihnutie rodinného prostredia
týchto dievčat.

Žiaci za školné platia toľko, koľko im
ich finančná situácia dovolí, aj keď je
to niekedy len minimálny poplatok.
Mesto ďalej pokrýva platy učiteľov a
zo sponzorských príspevkov sa
hradia ostatné výdavky. Duchovnú
formáciu v škole, katolícku výchovu
a duchovnú starostlivosť o dievčatá a



ich rodiny, zverila arcidiecéza
Prelatúre Opus Dei.

,,Žiaci pochádzajú z veľmi
problematických rodín, ekonomicky
aj sociálne zaostalých. Sú to rodiny,
ktoré trú biedu a žijú v prostredí
kriminality," hovorí Sofia. ,,Do školy
nechodia len preto, aby sa niečo
naučili, ale v nej hľadajú aj nehu a
stabilitu. Akonáhle vkročím na pôdu
školy, okamžite si uvedomujem, že sa
na mňa pozerajú stovky tvárí, ktoré
si pýtajú odo mňa úsmev. Sú to
dievčatá, ktoré potrebujú veľa nehy,
človeka, ktorý ich vypočuje, ktorý sa
im pozrie do očí, keď sa snažia niečo
povedať, ktorý im venuje pozornosť,
ale tiež aj človeka, ktorý im stanoví
jasné pravidlá."

Sofia hovorí, že dievčatá sa snažia
rozpoznávať, čo je dobré a čo zlé. A
ich oporným bodom sa tu stáva ich
učiteľka. Sofia zdôrazňuje, že v tejto
škole je dosť veľký rešpekt voči



autorite, preto si ešte viac
uvedomuje, akú má pri tom
zodpovednosť. ,,Stávate sa pre ne
príkladom, a uvedomíte si, že nech
im poviete čokoľvek, možno to už
nikdy viac v živote nebudú počuť.
Človeka to napĺňa veľkým
uspokojením, keď vidíte, ako im pár
slov dokáže otvárať široké horizonty
a zapáliť ich pre veľké plány.

Vlani sa tridsať z týchto dievčat z
Buen Consejo dostali na štúdium na
vysoké školy v Buenos Aires. ,,Vo
väčšine prípadov ich rodičia skončili
len základnú školu, preto diplom z
univerzity má obrovský význam pre
dievčatá a ich rodiny. Celý ich život
naberá nový kurz a teraz môžu
pomáhať svojim rodinám a dávať si
vyššie ciele."

,,Snažím sa slúžiť spoločnosti tým, že
robím mnoho malých vecí s veľkou
láskou," hovorí Sofia, ktorá
pochopila, že jej povolaním je



učiteľstvo už na strednej škole, keď
chodila doučovať mladých ľudí v
jednej chudobnej štvrti Buenos Aires.
Vždy bola tiež ochotná pomáhať
svojim spolužiakom, aby si lepšie
osvojili to, čo sa v škole učili.

Sofia hovorí, že ju to vôbec neťahá
pracovať niekde inde. ,,Toto je cesta,
ktorú Boh naplánoval a vybral pre
mňa, cesta, ktorá má pobáda k rastu,
aby som napredovala aspoň o kúsok
každý deň." Jednou z najväčších
odmien, ktorej sa jej dostáva pri
práci v škole, je vedomie toho, že nič
z toho, čo povie alebo urobí, nevyjde
nazmar. ,,Nič z toho dobra, čo tu
urobíte, nie je zbytočné či márne,"
tvrdí Sofia s úsmevom
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